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Írásbeli kérdés!

HELYBEN

Tisztelt Elnök Úr!

Az Országgyűlésről szóló tv. 42. § (8) bekezdése alapján bejelentem, hogy írásbeli kérdést
kívánok benyújtani Orbán Viktor Miniszterelnök úrnak

,,Miért nem fényügyi biztossá nevezték ki Lázár Jánost?"
címmel.

Tisztelt Miniszterelnök úr!

A Kormány mezőhegyesi Nemzeti Ménesbirtok és Tangazdaság Zártkörűen Működő
Részvénytársaság által ellátott állami feladatok koordinálásáért felelős kormánybiztos
kinevezéséről szóló 1466/2018. (IX. 25.) Korm. határozata szerint Lázár János országgyűlési
képviselőt a mezőhegyesi Nemzeti Ménesbirtok és Tangazdaság Zártkörűen Működő
Részvénytársaság által ellátott állami feladatok koordinálásáért felelős kormánybiztossá
nevezték ki.

A miniszterelnöki biztos kinevezéséről szóló 8/2018. (VIII. 14.) ME utasítás alapján Ö már
2018. augusztus 15. napjától miniszterelnöki biztos. Biztosként a tevékenysége a
nemdohányzók fokozottabb védelme érdekében szükséges átfogó kormányzati teendők - és
ezzel összefüggésben a dohánypiac szabályozására irányuló kormányzati feladatok -
előkészítésére, összehangolására irányul. Ez azért is megfelelő választás, mert Ö nyújtotta be
azt a trafiktörvényt, ami egy Sánta János nevű felhasználó gépén készült. Az hogy a
Continental Dohányipari Zrt. vezetője is Sánta János az pusztán a véletlen műve volt. Az,
hogy ez volt az Önök első országos szintű lenyúlása, az is a véletlen műve.

Lázár János, a Hódmezővásárhely korábbi polgármestere 2010-ben Tiborcz Istvánnal, az
Elios akkori vezérigazgatójával együtt írta alá a LED-lárnpák telepítéséről szóló szerződést. A
megállapodás 721 milliós forintos megrendelést jelentett az akkor még semmilyen
referenciával nem rendelkező vállalkozásnak. A közben nyilvánosságra hozott papírokból az
is kiderül, hogy a pályázaton volt olcsóbb és takarékosabb világítást ígérő ajánlat
Tiboczékénál, de azt érvénytelennek nyilvánította az önkormányzat. A kizárás miatt
közbeszerzési döntőbizottsági eljárás is indult az ügyben, de végül persze az Elios kapta az
üzletet. És, mint tudjuk, Hódmezővásárhely volt ezek után a referencia a Magyarországot 43,7
millió euró, azaz több mint 13 milliárd forint uniós támogatás megvonásával fenyegető
világítási programnak.

A Lázár János által vezetett Miniszterelnökség Miniszterelnökségen belül működő
közbeszerzési felügyeleti főosztály (kff.) szabályossági tanúsítványa nélkül nem kaphat senki
uniós támogatást, azonban az derült ki az Európai Bizottság leveléből, hogy a magyar
közbeszerzés ellenőrzésen átcsusszant szinte minden, a kff. a súlyos szabálytalanságoknak
csak a töredékét észlelte.



Ami a bukás anyagi következményét illeti, annyi biztos, hogy csak a vizsgált mintában fellelt,
és be is árazott szabálytalanság miatt 103,4 milliárd forint (334,6 millió euró)
támogatásmegvonást tart indokoltnak az Európai Bizottság. Ez a szerződések teljes értékének
a 10,64 százaléka. Ennél azonban jóval vaskosabb lehet a végszámla.

A fentiek alapján kérdezem Miniszterelnök urat:

Miért nem hagyja pihenni Lázár Jánost a kastélyában, nem okozott már elég kárt?

Budapest, 2018. október 5.

Tisztelettel:
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Dr. Vadai Agnes
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